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5 Pro6 “hoge werkdruk”: Hoe hoog is het ziekteverzuim percentage nu exact? Zie ook blz. 79 

onderaan…..Hoe hoog was het percentage eerder en wat is eraan gedaan dit te 

verlagen? Het verzuimpercentage over 2018 was 8,6%. De volgende acties worden ondernomen om het verzuim terug te dringen:                                                                                                                                                                                                                        

Er vinden gesprekken tussen de leidinggevenden en de (zieke) medewerkers plaats ten behoeve van werkhervatting en om verzuim te voorkomen                                                                                                                                                                                                                                          

Er vindt een intensieve begeleiding van de bedrijfsarts plaats, op basis van het advies van de bedrijfsarts worden nodige acties ondernomen                                                                                                                                                                                                                                      

Alternatieve werkzaamheden (leidinggevende in overleg met medewerker)                                                                                                     Faciliteiten ten behoeve van 

de werkhouding (bijvoorbeeld aangepaste bureaustoelen, sta-bureaus etc.)

9 Pro6 1. effect- en prestatie-indicatoren: M.i. zijn de genoemde jaartallen fout: Moet dat 

niet september 2019 en maart 2020 zijn?

dat klopt 

18 Pro6  Omgevingsbeleidsplan 2019-2022 Waarom is hierbij vertraging opgetreden? De eerste insteek was om alleen die onderdelen te benoemen die wettelijk gezien opgenomen moeten worden in het omgevingsbeleidsplan. Gelet op 

handhavingsambities uit het raadsprogramma wordt het omgevingsbeleidsplan nu integraal opgesteld waarbij er naast de wettelijke onderdelen ook aandacht is 

voor Buitenkans!, adrescontroles, milieu enz. Een externe deskundige is momenteel bezig met het vervolmaken van het omgevingsbeleidsplan. De verwachting 

is dat  nog voor de zomervakantie met uw raad gesproken wordt over de prioritering. Het omgevingsbeleidsplan wordt vervolgens gedurende de zomerperiode 

afgemaakt waarna het aan uw raad wordt voorgelegd voor vaststelling.

19 Pro6 cultuurhistorische waardenkaart en welstandsnota: waarom vertraging opgetreden? In plaats van een apart bestemmingsplan Cultureel Erfgoed nemen het cultureel erfgoed mee in de komplannen en het bestemmingsplan Buitengebied. Het 

overgrote deel van het cultureel erfgoed ligt in Budel, waar nu het bestemmingsplan van in voorbereiding is. Verder actualiseren we de Cultuurhistorische 

Waardenkaart en de Welstandskaart. Dit doen we echter pas in 2020, omdat in 2019 de waardering van Husken plaatsvindt.

22 Pro6 actuele aandachtspunten en ontwikkelingen milieu: Is er enig zicht op of het Rijk ook 

zal bijdragen in de flink oplopende onkosten inzake toezicht en handhaving op milieu 

voor gemeenten?

Nee, Op dit moment is geen informatie voorhanden waaruit blijkt dat het Rijk hierin zal bijdragen . 

24 Pro6 1. onder “overige vervoersongevallen met een gewonde fietser”: Cranendonck scoort 

hier beduidend hoger dan het landelijk gemiddelde. Wat wordt er met dit gegeven 

gedaan?

Het benoemde cijfer is uit 2016. Bij het opstellen van plannen heeft de fiets al blijvende aandacht. Sinds die tijd zijn een aantal projecten uitgevoerd die de 

veiligheid voor de fiets verder hebben doen verbeteren. Zo zijn een groot aantal wegen duurzaam veilig ingericht. We hebben sluipverkeer maatregelen 

getroffen die ook een positief effect hebben op het fietsverkeer en we zijn bezig met de planvoorbereiding van een aantal fietsmaatregelen rondom de A2. Tot 

slot zijn we ook bezig met de planvorming voor een (snel) fietspad tussen Weert en Eindhoven.

25 Pro6 1. ODZOB: De gemeentelijke uitgaven inzake vergunningverlening, toezicht en 

handhaving zijn flink toegenomen: is bijna half miljoen euro.  Het is toch een 

wettelijke taak, kan er dan nergens  anders geld hiervoor verkregen worden? 

In de jaarrekening is het totale bedrag dat de gemeente Cranendonck aan de ODZOB betaald opgenomen. Dit bedrag bestaat voor het merendeel deel uit 

wettelijke basistaken op het gebied van milieu zoals vergunningverlening, toezicht en handhaving. Naast de kosten voor de wettelijke taken huren we via de 

ODZOB ook bodemspecialisten en een vergunningverlener bouwen in. Daarnaast vragen we de ODZOB om specialistisch advies (bv geluid of natuur) bij 

bestemmingsplannen of projecten. Voor de wettelijke taken is het niet mogelijk om via een andere wijze (bijvoorbeeld leges) dekking te verkrijgen.

32 Pro6 Glasvezelonderzoek: Er was toch ook provinciale subsidie beschikbaar voor 

glasvezelaanleg in buitengebieden?

Het is aan de partij, die tot aanleg van glasvezel overgaat, om te besluiten om al dan niet gebruik te maken van deze subsidie. Glasvezel Buitenaf heeft besloten 

van de subsidie af te zien, aangezien zij via private investeerders tot een aantrekkelijkere businesscase konden komen. 

42 Pro6 VVV: de laatste berichten uit de brief over het VVV waren minder florissant naar mijn 

idee….Daarin werd gesteld dat het zonder coördinator niet zou lukken om de grote 

ambitie waar te maken. Wat doen we met dit gegeven?

We zijn bezig met een onderzoek naar de VVV in het kader van verschillende ontwikkelingen in de toeristische sector en in het kader van Groote Heide. Via dat 

onderzoek zal verder duidelijk worden op welke manier de VVV ondersteund kan worden.

48 Pro6 Kansrijk in de wijk en onthaalteam: Hoe zijn de resultaten nu bij Werk.kom?   Resultaten PW Cranendonck 2019                          Totaal

   Proefplaatsingen Cranendonck                                3

    LWP Cranendonck                                                         3

     Uitstroom PW                                                                5

   Gedeeltelijke uitstroom PW                                      4

 Gedeeltelijke uitstroom PW met < loonwaarde   1

 TOTAAL RESULTAAT CRANENDONCK 2019                 16

48 Pro6 Krijgt de gemeente ook snel bericht als er betalingsachterstanden optreden bij  

betalen van huur bij Wocom of Wonen Limburg?

We onderzoeken actief of we hier afspraken over kunnen maken met de woningbouwverenigingen.



52 Pro6 Vroegtijdig schoolverlaters zonder startkwalificatie: dit laat zorgelijke cijfers zien. Wat 

wordt hiermee gedaan om het tij te keren?

De RMC-wetgeving (wetgeving rond de Regionale Meld- en Coördinatiefunctie) verplicht de gemeenten jongeren zonder startkwalificatie (=tenminste havo, 

vwo, of mbo 2 diploma) te volgen tot ze 23 jaar zijn. Ook moeten de gemeenten ervoor zorgen dat deze jongeren indien mogelijk alsnog hun startkwalificatie 

halen. Deze taak moet regionaal worden uitgevoerd en wordt Regionaal Meld- en coördinatiefunctie (RMC) genoemd. Deze is vastgelegd in verschillende 

wetten.

In de RMC-regio, waartoe Cranendonck behoort is eveneens geconstateerd dat het aantal verzuimmeldingen van en verzuimgesprekken met mbo studenten nog 

altijd toeneemt. Niet bij alle jongeren met verzuim is er sprake van risico op schooluitval. Het RMC wil zich vooral richten op verzuimgesprekken met jongeren 

waarbij het risico op schooluitval bestaat. 

Voor 2019 zijn de volgende afspraken in de RMC-regio gemaakt:

• In de zomerperiode is het aantal vsv’ers i.v.m. behalen examens en wisseling mbo-opleidingen erg groot en is onduidelijk welke jongeren daadwerkelijk vsv’er 

zijn. In 2019 wordt in samenspraak en afstemming met het mbo gezocht naar mogelijkheden om jongeren met een verhoogd risico

om vsv’er te blijven te detecteren en deze in de zomerperiode te bezoeken.

• Met ingang van 1 januari 2019 is in de regio een nieuwe regionale Centrale Leerlingenregistratie (CLR) voor leerplicht/RMC in gebruik genomen. Deze biedt 

mogelijkheden om maandelijks informatie over de arbeidsmarktpositie van jongeren op te nemen waardoor deelgroepen gericht geselecteerd en geprioriteerd 

kunnen worden voor huisbezoeken en vervolgens naar onderwijs en/of werk begeleid kunnen worden.

• Onderzocht wordt welke samenwerkingsmogelijkheden er zijn voor de groep vsv>1 schooljaar (langer dan 1 schooljaar niet meer op school) en waarvan het 

resultaat ‘onbekend’ is ("outreaching"). 

• De doelgroep van deze aanpak wordt verbreed naar jongeren met een gering inkomen.

• In 2019 wordt de nieuwe RMC-taak “een sluitende aanpak voor jongeren in een kwetsbare positie” wettelijk vastgelegd. De consequenties t.a.v. inzet en 

capaciteit worden in 2019 e.v. duidelijk.

• De module Overstap PrO, VSO en Entree waarmee jongeren in een kwetsbare positie worden

geregistreerd en gemonitord, wordt in 2019 geïmplementeerd.

• Conform het RMC-uitvoeringsplan wordt het werkproces monitoring jongeren in een kwetsbare

positie concreet uitgewerkt met en voor RMC, onderwijs, participatie en jeugdhulp/Wmo.

52 Pro6 Banen: ook zorgelijke cijfers! Wat doen we hiermee? Kijkend naar de cijfers van de afgelopen jaren, zien we dat vanaf 2015 het aantal banen (per 1.000 inwoners in de leeftijd 15-64 jaar) is toegenomen. Het aantal 

banen (per 1.000 inwoners in de leeftijd 15-64 jaar) is in 2018 (669) ten opzicht van 2017 ook toegenomen. Deze cijfers laten dan ook zien, dat het aantal banen 

(per 1.000 inwoners in de leeftijd 15-64 jaar) toeneemt. Ten opzichte van Nederland lopen we achter, waardoor we vanuit de visie 'Economisch Cranendonck' de 

arbeidsmarkt dan ook als speerpunt hebben opgenomen. 

53 Pro6 wanneer krijgen we het cijfer over jongeren met jeugdreclassering te zien? Deze cijfers worden aangeleverd door het CBS, maar zijn voor jeugdreclassering tot op heden niet beschikbaar. Onze eigen administratie laat zien dat we 1 

jeugdreclasseringsmaatregel hebben opgelegd in 2018. 

88 Pro6 Solvabiliteitsratio: groot verschil tussen begroot bedrag van 34.4 en het werkelijke 

bedrag van 30.8. Wat is de reden hiervan? Wat is de werkelijke prognose voor 2019?

Dit komt doordat het werkelijke balanstotaal hoger is dan het geraamde balanstotaal. Dit wordt met name veroorzaakt doordat de voorraad 

bouwgrondexploitatie van airpark (vanwege een positieve boekwaarde) onder de overlopende passiva moest worden verantwoord. In de ramingen zijn deze 

gronden onder de activa verantwoord. 

125 Pro6 Onderhoudsachterstanden: Is het u bekend dat Hoge Weg 1 ooit voor 7 ton te koop 

heeft gestaan? Hoe is de status nu?

Nee, het is niet bekend dat dit pand ooit voor 7 ton te koop heeft gestaan. De status rondom de verkoop is dat wij thans in gesprek zijn met partijen die het 

geheel wil ontwikkelen binnen de bestemming "maatschappelijk".  Dit moet verder nog inhoud krijgen in de uitwerking van plannen, waarbij ook het aspect 

"duurzaamheid" een rol speelt.

125 Pro6 Ontwikkelingen onderaan: hoe staat het met de verkoop van Rakerstraat 4 in 

Maarheeze?

Wij zijn in gesprek met een partij die interesse heeft in het pand met bijbehorende grond.

141 Pro6 financieel overzicht subsidies bovenaan: Hoe kan het dat de basis- en budgetsubsidies 

2018 nog moeten worden vast gesteld? Het jaar is allang voorbij. Komen verenigingen 

hierdoor ook niet in de financiële problemen?

Organisaties kunnen tot 1 april volgend op het subsidiejaar hun verantwoording indienen. Vervolgens heeft het college tot 31 december de tijd de subsidies vast 

te stellen. Dit is niet gewijzigd ten opzicht van andere jaren. Deze procedure is gebaseerd op artikel 16 van de Algemene subsidieverordening Cranendonck 2015. 

Organisaties hebben reeds een voorlopige subsidie ontvangen waardoor dit niet zorgt voor financiele problemen. 

190 Pro6 Leverplicht aan Attero. Het tussenvonnis is voor de gemeenten en gewesten niet 

gunstig. Is er een inschatting te maken van de te verwachten extra onkosten?

Er wordt nog besloten over de financiële verdeelsleutel tussen de aangesloten gemeenten.

190 Pro6 laatste 2 regels: Wanneer wordt eindvonnis verwacht? Wat betekenen de letters VvC? De zitting vindt plaats op 17 juni 2019. Wanneer de uitspraak van het eindvonnis plaatsvindt is nog onbekend. VVC = Vereniging van Contracten

25 Pro6 1. Naast eerder gestelde vraag de volgende betrekking hebbend  op blz. 25 ODZOB. 

Gelijktijdig vragen we ons af of het niet zeer optimistisch is om voor 2019 dan 240.000 

minder op te nemen, bijna een halvering. Is dat taakstellend overeengekomen? Of is 

dit de aankondiging van een forse overschrijding? 

In 2018 heeft de ODZOB het project Intensivering Toezicht Veehouderijen (ITV) in Cranendonck uitgevoerd. Dit project verklaard een deel van de hogere kosten 

in 2018. Inmiddels zijn alle veehouderijen gecontroleerd en is het project afgerond. Door de aantrekkende economie, het project 'buitenkans' en de resultaten 

van het ITV project verwachten we meer milieu aanvragen en meldingen in 2019. In de 1e Burap 2019 is het budget voor milieu daarom bijgeraamd.

54 Pro6 Voor 2017 wordt voor het zorgdomein € 19,9 miljoen als realisatie getoond. Is er een 

reden waarom voor 2018 € 17,3 miljoen begroot is? We tonen dan in 2018 een 

bijstelling met € 4,1 miljoen en zijn dan blij dat we het minder slecht dan verwacht 

doen. We zitten ‘slechts’ € 300k boven 2017, maar € 2,9 miljoen boven onze 

primitieve begroting. Waar hebben we in de begroting van 2018 geslapen en wat 

leren we hieruit?  

De 'primitieve begroting' 2018 is in de zomer 2017 gemaakt en gevuld met de cijfers gebaseerd op de ontwikkelingen die op dat moment reeel waren. 

Vervolgens blijkt de vraag naar met name jeugdzorg alleen maar toe te nemen en wordt de gemeente ook geconfrontered met zorg die al eerder werd ingezet 

maar veel later door zorgaanbieders en gecertificerede zorginstellingen wordt gemeld. Doorverwijzingen door huisartsen en andere medisch specialisten zijn 

daar debet aan. Vervolg is dat de kosten aanzienlijk hoger uitvielen dan aanvankelijk kon worden begroot. Door de 3D Monitor (kwartaalrapportage Sociaal 

Domein) worden enerzijds patronen helder en kan daarop sneller worden geanticipeerd wat herhaling moet voorkomen.



71 Pro6 1. : De overhead bedraagt ruim € 6,2 miljoen wat een overheadpercentage van 11,4% 

is, hoe verhoudt zich dat tot andere gemeentes?

Van deze € 6,2 miljoen komt € 3,8 miljoen van de A2 (60%) en nog eens € 1,5 miljoen 

van inhuur externen (25%), totaal € 5,3 miljoen (84% externen). Klopt het dan dat we 

als gemeente slechts voor € 0,9 miljoen eigen personeel in dienst hebben? Minder 

dan 15% van het gehele overhead budget? Wordt de toplaag van de overhead dan 

niet onevenredig zwaar voor deze kleine groep. P&O springt er met € 459k uit, lijkt 

een onevenredig grote organisatie gezien bovenstaande, omdat na aftrek P&O en de 

directie nog slechts € 450k eigen personeel te managen lijkt dat ook nog eens 

zelfsturend benoemd is. 

Zoals de overhead nu wordt berekent is dit niet direct vergelijkbaar met andere gemeenten. Willen we iets zeggen over de overhead en deze met andere 

gemeenten en deze met andere gemeenten vergelijkbaar maken dan moeten we de getallen nader besturderen.

88 Pro6 1. schulden: de vaste schulden stijgen met € 5,8 miljoen tov 2017 maar ook tov 

begroot, waar komt deze groei vandaan?

De solvabiliteits ratio krijgt een gevoelige tik door de negatieve ontwikkeling in het 

Eigen Vermogen en valt terug tot 30,8% procentueel een achteruitgang van 20%. We 

staan nu voor het strafbankje van 30%. Ook de structurele exploitatieruimte is 

gedaald tot een negatieve -3,4%. Wij verwachten hier toch vermanende woorden van 

financiën nu we ook onder het oog van de Provincie komen. Hoe beoordeelt u deze 

ontwikkeling? Leven wij niet op meer dan te grote voet, terend op eerder gevoerd 

zuinig beleid?  

In 2018 is een lening van € 6 miljoen afgesloten voor de financiering van de investeringen. Verder is in 2018 een projectlening van € 1,3 miljoen afgesloten voor 

het project zonnepanelen. Het afsluiten van de geldleningen is een uitvloeisel van eerder genomen besluiten. Verder bedroegen de aflossingen in 2018 € 1,5 

miljoen. Uiteraard is er continu aandacht voor de financiële situatie. 


